

بنك ليشا وغلوبال إنفراستركتشر بارتنرز التابعة لبلاك روك يوقعان مذكرة تفاهم للتعاون الاستراتيجي بشأن استثمارات البنية التحتية العالمية

يعزز هذا التعاون توافق الأهداف الاستراتيجية للطرفين لدفع عجلة الاستثمار في دول مجلس التعاون الخليجي واقتناص فرص واعدة في البنية التحتية والأصول الحقيقية ضمن نطاق أوسع من الأسواق العالمية.

نيويورك والدوحة، 22 سبتمبر 2026: أعلن بنك ليشا ذ.م.م. (عامّة) "بنك ليشا" وغلوبال إنفراستركتشر بارتنرز، التابعة لشركة بلاك روك، وهما من المستثمرين المؤسسيين النشطين في قطاع البنية التحتية العالمية، عن توقيع مذكرة تفاهم لتعزيز شراكتهما الاستراتيجية، وذلك في إطار طموح بنك ليشا لاستثمار أكثر من مليار دولار أمريكي إلى جانب غلوبال إنفراستركتشر بارتنرز. ويتمتع الطرفان بسجل راسخ من الاستثمارات المشتركة في أصول البنية التحتية حول العالم، ويعتزمان الاستفادة من علاقتهما القائمة لاستكشاف المزيد من فرص الاستثمار المشترك في الأصول الحقيقية عبر الأسواق العالمية.

وتؤكد مذكرة التفاهم التزام بنك ليشا وغلوبال إنفراستركتشر بارتنرز المشترك بتوسيع محافظ استثمارتهما في البنية التحتية على المستويات المحلية والإقليمية والعالمية، مع تركيز خاص على دعم مواصلة تطوير البنية التحتية في دول مجلس التعاون الخليجي والاستفادة من الفرص التي يتيحها التحول الاقتصادي طويل الأمد في المنطقة.

وقد وقّع مذكرة التفاهم كل من محمد إسماعيل العمادي، الرئيس التنفيذي للمجموعة لبنك ليشا، وبايو أوجونليسي، رئيس مجلس الإدارة والرئيس التنفيذي لغلوبال إنفراستركتشر بارتنرز، وذلك خلال النسخة الخاصة من منتدى قطر الاقتصادي التي أقيمت في نيويورك بالتزامن مع أعمال الجمعية العامة للأمم المتحدة، حيث يشارك بنك ليشا بصفته أحد رعاة المنتدى.

وتعليقاً على توقيع مذكرة التفاهم، صرّح سعادة الشيخ فيصل بن ثاني آل ثاني، رئيس مجلس إدارة بنك ليشا قائلاً: "تمثل هذه الشراكة مع غلوبال إنفراستركتشر بارتنرز خطوة مهمة في استراتيجيتنا، في وقت تواصل فيه البنية التحتية ترسيخ مكانتها كركيزة محورية للاستثمار العالمي. ومن خلال الجمع بين معرفتنا العميقة بالمنطقة والخبرات العالمية لغلوبال إنفراستركتشر بارتنرز في مجال البنية التحتية، فإننا في موقع قوي يتيح لنا تحقيق قيمة طويلة الأجل لمستثمرينا، بالتوازي مع ترسيخ أسس النمو المستدام والعاير للحدود لكلا المؤسستين."

وأضاف السيد محمد إسماعيل العمادي، الرئيس التنفيذي للمجموعة لبنك ليشا: "يسعدني توقيع مذكرة التفاهم هذه مع شريكنا الاستراتيجي طويل الأمد، غلوبال إنفراستركتشر بارتنرز. فقد استثمرنا معاً بنجاح في عدد من الأصول، من بينها مطار أوروبي وأصول للبنية التحتية في أنشطة النقل والتخزين والمعالجة ضمن قطاع الطاقة، بالاشتراك مع إحدى كبرى شركات الطاقة

العالمية. ونتطلع إلى مواصلة تعميق شراكتنا بالتوازي مع توسيع نطاق استثماراتنا ضمن فئة أصول البنية التحتية العالمية، التي تمثل محورًا استراتيجيًا رئيسيًا بالنسبة لنا.

وقال السيد بايو أوجونليسي، رئيس مجلس الإدارة والرئيس التنفيذي لغلوبال إنفراستركتشر بارتنرز التابعة لبلاك روك: "يسرنا تعميق شراكتنا مع بنك ليشا، الذي نتشارك معه نظرة إيجابية إلى الآفاق طويلة الأجل للاستثمار في البنية التحتية. ونتطلع إلى مواصلة تعزيز هذه الشراكة المثمرة والتعاون في استكشاف المزيد من الفرص الاستثمارية الواعدة."

نبذة عن بنك ليشا

بنك ليشا هو أول بنك استثماري مستقل متوافق مع أحكام الشريعة الإسلامية ومرخص له من قبل هيئة تنظيم مركز قطر للمال، كما أنه كيان مدرج في بورصة قطر تحت الرمز (QSE: QFBQ). ويؤدي بنك ليشا دور الشريك الاستثماري من خلال تقديم فرص استثمارية جذابة ومتميزة وحلول مالية مبتكرة ذات امتداد محلي وإقليمي ودولي. ويواصل البنك تعزيز دوره كبوابة للفرص في قطر والمنطقة والأسواق العالمية، مع التركيز على الولايات المتحدة وأوروبا ومنطقة الشرق الأوسط وشمال إفريقيا. ويقدم بنك ليشا للأفراد ذوي الملاءة المالية العالية والشركات مجموعة من المنتجات والحلول المالية المبتكرة والمصممة خصيصًا والمتوافقة مع أحكام الشريعة الإسلامية، وتشمل الاستثمارات البديلة التي تركز على قطاعات الطيران والبنية التحتية العالمية والملكية الخاصة والعقارات، إلى جانب إدارة الثروات الخاصة وإدارة الأصول والخدمات الاستشارية في مجال الخدمات المصرفية الاستثمارية. وسيتم هيكلة ما سبق وفقًا لأحكام الشريعة الإسلامية.

نبذة عن غلوبال إنفراستركتشر بارتنرز، التابعة لبلاك روك

تعد غلوبال إنفراستركتشر بارتنرز، التابعة لشركة بلاك روك، من أبرز المستثمرين في قطاع البنية التحتية، وتتخصص في الاستثمار في بعض أكبر الأصول وأكثرها تعقيدًا وامتلاكها وتشغيلها عبر قطاعات الطاقة والنقل والبنية التحتية الرقمية والمياه وإدارة النفايات. وتتجاوز قيمة الأصول تحت الإدارة عبر منصة غلوبال إنفراستركتشر بارتنرز واسعة النطاق 200 مليار دولار أمريكي. ونؤمن بأن تركيزنا على أصول البنية التحتية الحقيقية، إلى جانب شبكتنا الخاصة والعميقة لاستقطاب الفرص الاستثمارية وخبراتنا التشغيلية الشاملة، يمكننا من إدارة رؤوس أموال عملائنا بمسؤولية وإحداث أثر اقتصادي إيجابي في المجتمعات.

Lesha Bank and GIP, a Part of BlackRock, Sign MoU for Strategic Collaboration on Global Infrastructure Investments

The collaboration further aligns the parties' strategic objectives to advance investments across the GCC and pursue compelling infrastructure and real assets opportunities in broader international markets.

New York and Doha, 22 September 2026: Lesha Bank LLC Public ("Lesha Bank") and Global Infrastructure Partners ("GIP"), a part of BlackRock, both active institutional investors in global infrastructure, have signed a memorandum of understanding ("MoU") to strengthen their strategic partnership, with an ambition for Lesha Bank to invest more than \$1 billion alongside GIP. Both parties have an established track record of jointly investing in infrastructure assets globally and intend to leverage their relationship to pursue further opportunities to invest together in real assets across global markets.

The MoU underscores Lesha Bank's and GIP's shared commitment to expanding their local, regional and global infrastructure investment portfolios, with a particular focus on supporting the GCC's continued infrastructure development and capturing opportunities arising from the region's long-term economic transformation.

The MoU is signed by Mohammed Ismail Al Emadi, Group CEO of Lesha Bank, and Adebayo Ogunlesi, Chairman and CEO of GIP at the Qatar Economic Forum ("QEF") special edition held in New York alongside the United Nations General Assembly, where Lesha Bank is a participating sponsor of the QEF.

HE Sheikh Faisal bin Thani Al Thani, Chairman of the Board of Directors of Lesha Bank, commented, *"This collaboration with GIP marks an important step in our strategy, as infrastructure continues to emerge as a defining pillar of global investment. By combining our regional insight with GIP's international infrastructure expertise, we are well positioned to unlock long-term value for our investors while strengthening the foundations of sustainable, cross-border growth for both institutions."*

Mr. Mohammed Ismail Al Emadi, Group CEO of Lesha Bank, added, *"I am delighted to sign this MoU with our long-term strategic partner, GIP. We have invested together in a number of successful assets, including a European airport and midstream infrastructure alongside a global energy major. We look forward to further deepening our partnership*

as we continue to scale our Global Infrastructure Investments asset class, a key strategic focus for us.”

Mr. Adebayo Ogunlesi, Chairman & Chief Executive Officer of Global Infrastructure

Partners, a part of BlackRock, commented, *“We are pleased to deepen our partnership with Lesha Bank, with whom we share a strong conviction in the long-term outlook for infrastructure investment. We look forward to building upon our successful relationship to pursue compelling investment opportunities together.”*

About Lesha Bank

Lesha Bank is the first independent Shari'a-compliant Investment Bank authorized by the Qatar Financial Center Regulatory Authority (QFCRA), and a listed entity on the Qatar Stock Exchange (QSE: QFBQ).

Lesha Bank acts as an investment partner in offering attractive, premium investment opportunities and innovative financial solutions with local, regional, and international reach. Lesha Bank continues to enhance its role as a gateway to opportunities in Qatar, the region, and global markets with a focus on US, Europe, and the MENA region. Lesha Bank offers high-net-worth individuals and corporates a range of innovative, tailor-made Shari'a-compliant financial products and solutions covering alternative investments focused on aviation, global infrastructure, private equity and real estate along with private wealth, asset management and investment banking advisory.

The above will be structured in accordance with Shari'a principles.

About GIP, a part of BlackRock

GIP, a part of BlackRock, is a leading infrastructure investor that specializes in investing in, owning, and operating some of the largest and most complex assets across the energy, transport, digital infrastructure, and water and waste management sectors.

GIP's scaled platform has over \$200 billion in assets under management. We believe that our focus on real infrastructure assets, combined with our deep proprietary origination network and comprehensive operational expertise, enables us to be responsible stewards of our clients' capital and create positive economic impact for communities.